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PROTOKÓŁ Z IV POSIEDZENIA (zdalnego) 
RADY POLSKIEGO KLUBU WYŚCIGÓW KONNYCH 

w dniach 4 i 11 grudnia 2024 roku 
w siedzibie Polskiego Klubu Wyścigów Konnych (PKWK) w Warszawie 

 
IV Posiedzenie Rady, prowadzone w trybie zdalnym, zostało otwarte o g. 10

05
 przez Przewodniczącą Monikę Słowik. Przy obecności 7 członków Rady 

zgromadzenie było zdolne do podejmowania uchwał. Wziął w nim udział również Prezes PKWK - Paweł Gocłowski. 
 
Część 1 - 04.12.2024 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 

 
Wobec braku uwag podjęto następującą uchwałę: 

UCHWAŁA NR 14 
z 4 grudnia 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych przyjmuje proponowany porządek obrad. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 7 (siedem) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
Przyjęty porządek obrad stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
2. Przyjęcie protokołu z III posiedzenia Rady PKWK. 
 
Wobec braku uwag podjęto następującą uchwałę: 

UCHWAŁA NR 15 
z 4 grudnia 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych przyjmuje przedstawiony jej członkom protokół z III posiedzenia. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 7 (siedem) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymała się 1 (jedna) osoba. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
3. Informacja zespołu ds. zmian w ustawie o wyścigach konnych i regulaminie wyścigów konnych na temat podjętych prac. 
 

 Podsumowanie Prezesa P. Gocłowskiego i M. Słowik dot. spotkania z dyr. Wojciechem Wojtyrą i jego z-ca Justyną Ślusarczyk z Dep. Bezpieczeństwa 
Żywności i Weterynarii MRiRW, na którym byli razem w środę 27 listopada: 

 Ministerstwo odniesie się dopiero po otrzymaniu oficjalnie zgłoszonych przez PKWK zmian do RWK i ustawy OWK. Wcześniej zespół roboczy musi 
skończyć ich opracowanie, przedstawić do zatwierdzenia Radzie i dopiero wtedy trafią one do MRiRW i dalej do RCL. 

 RCL nie wskaże wytycznych dotyczących poprawek w obu regulacjach, natomiast podobnie jak MRiRW odniesie się do poprawek zaproponowanych 
przez RWK. 

 Strona ministerialna wyraźnie stwierdziła, że zgodnie z obowiązującą ustawą OWK wyścigi w Polsce są próbą selekcyjną, w której powinny brać udział 
przede wszystkim konie wyhodowane w Polsce, które pozostaną w hodowli po zakończeniu kariery wyścigowej. 

 W Polsce jest 5 państwowych stadnin (4 podległe KOWR a 1 pod MHR), ale wszystkie są spółkami prawa handlowego, traktowanymi jako duże 
przedsiębiorstwa, dlatego MRiRW nie bardzo ma tytuł do ich dofinansowywania. Jako spółki prawa handlowego podlegające państwu stadniny muszą 
same wypracowywać środki na swoją działalność, a dodatkowo jako spółki skarbowe są odcięte od zewnętrznych środków, w przeciwieństwie do hodowli 
prywatnych (zawsze są traktowane jako duże przedsiębiorstwa).  

 Wśród koni xx w 2024 roku tylko 80 zgłoszonych klaczy było własności państwowych stadnin, natomiast 220 należało do hodowców prywatnych, dlatego 
bardzo ważne jest edukowanie hodowców i informowanie ich o stanowisku MRiRW. 

 Zespół roboczy ds. zmian w przepisach już rozpoczął pracę w pełnym składzie nad ich nowelizacją, będzie się cyklicznie spotykać, jutro (5 grudnia) 
kolejne spotkanie. Rada dostanie gotowy projekt zmian i będzie mogła dalej go procedować. 

 
4. Regulamin pracy Rady PKWK – proponowane zmiany w dokumencie. Plan pracy Rady do czerwca 2025 r., w tym ustalenie harmonogramu  

i proponowanych tematów.  
 
Omówienie i zatwierdzenie zmian w Regulaminie Pracy Rady, uwzględniających również uwagi MRiRW przesłane do projektu Załącznika do tegoż 
regulaminu, uchwalonego przez Radę 11 czerwca br., przełożono na kolejne spotkanie Rady 11 grudnia, które będzie kontynuacją IV posiedzenia. Do tego 
czasu członkowie Rady uzgodnią zaproponowane zmiany drogą mailową. 
 
5. Sprawy różne. 
 

 A. Kapelko: 

 Procedury wyboru Prezesa TS są w toku, na 6 grudnia zaplanowane jest posiedzenie Rady Nadzorczej. 

 Pisma Rady PKWK dot. dodatkowych 2 mln zł TS na nagrody 2024 dotarły do adresatów i są procedowane, sprawa idzie powoli do przodu. 

 TS dostał pismo od zarządców toru wyścigowego "Hipodrom Wola" w Poznaniu, którzy wyrazili zainteresowanie organizacją wyścigów i nawiązaniem 
współpracy z TS. 

 Posiedzenie Rady Nadzorczej 6 grudnia ma się odbyć na Torze Służewiec, a o g. 13 ma być również delegacja z Ministerstwa Aktywów Państwowych i 
jest to okazja, aby Prezes PKWK i przedstawiciele Rady wraz nim, jako Członkiem Zarządu TS, spotkali się z nimi i opowiedzieli o trapiących wyścigi i 
związane z nimi instytucje problemach. W takim otoczeniu i przy mających na ten temat dużą i praktyczną wiedzę osobach wybrzmią one bardziej 
prawdziwie. Swoją obecność i chęć spotkania ze wspomnianymi oficjelami zadeklarowali Prezes P. Gocłowski, K. Ziemiański i M. Donimirska-Wodzicka. 

 Przewodnicząca: 

 Wspólnie z Prezesem P. Gocłowskim i J. Zalewskim rozpoczną już lobbowanie na rzecz wyścigów i hodowli, także w KOWR. 

 Udało się osiągnąć jeden sukces: Ministerstwo Finansów zdecydowało o czasowym utrzymaniu niezmienionego podatku VAT na sprzedaż koni. 

 Odnośnie spotkania z Ministrem Cz. Siekierskim, to w najbliższym półroczu może to być utrudnione, ponieważ w pierwszej połowie 2025 roku Polska 
przejmuje prezydencję w UE i Minister będzie miał o wiele spraw w tym okresie. Pozostaje jednak możliwość kontaktu z dyr. W. Wojtyrą lub jego z-cą  
J. Ślusarczyk z Dep. Bezpieczeństwa Żywności i Weterynarii. 

 Prezes P. Gocłowski: 

 3 grudnia z Klubu wyszło pismo do KOWR z podziękowaniami za dotychczasową współpracę i prośbą o utrzymanie wsparcia finansowego dla gonitw 
specjalnych dla koni arabskich czystej krwi w sezonie 2025. Dostali je też do wiadomości wszyscy polscy organizatorzy. Ma nadzieję, że nawiążą oni 
kontakt z KOWR i że szybko uda się sformalizować tę współpracę. 
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 Poinformował, że przedstawiciele poznańskiego toru nie kontaktowali się jeszcze z PKWK, który jest właściwą instytucją do wydawania zgód na 
organizowanie wyścigów konnych i przypomniał, że obowiązuje tu szczegółowo opisana w przepisach wyścigowych procedura, którą musi przejść każdy 
potencjalny organizator, spełniając określone warunki. Cieszy, że być może Polska zyska nowego organizatora, jednak biorąc pod uwagę konieczność 
przejścia wszystkich przewidzianych przepisami procedur może to być jednak mało realne, że wyścigi w Poznaniu mogłyby się odbyć już w 2025 roku, 
jednak sam pomysł jest jak najbardziej pozytywny, bo im więcej organizatorów w Polsce, tym lepiej. 

 Spytał A. Kapelko o możliwość spotkania Rady z Prezesem Traf - Zakłady Wzajemne, nie czekając na wybór nowego Prezesa TS. A. Kapelko poparł 
pomysł jak najszybszego spotkania Prezesa PKWK i przedstawicieli Rady z Prezesem Traf-ZW. Ustalono, że najlepiej będzie zaprosić go na posiedzenie 
Rady, a najbliższy możliwy termin to między 6 a 10 stycznia 2025 r. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca podziękowała zebranym i zamknęła I część posiedzenia przypominając, że 11 grudnia o godz. 10 
będzie ono kontynuowane z omówieniem i zatwierdzeniem zmian do Regulaminu Pracy Rady wraz z załącznikiem. Projekt Regulaminu Pracy Rady PKWK 
został uzgodniony przez członków Rady na spotkaniu 4 grudnia, jednak głosowanie odbędzie się 11 grudnia, kiedy zostaną uzgodnione poprawki do 
załącznika dotyczącego powoływania sędziów wyścigowych. Gotowy projekt regulaminu oraz poprawek w załączniku zostaną przesłane do członków Rady. 
 
Cz. II - 11.12.2024 
 
II część IV Posiedzenia Rady, prowadzonego w trybie zdalnym, została otwarta o g. 10

00
 przez Przewodniczącą Monikę Słowik. Przy obecności 5 członków 

Rady zgromadzenie było zdolne do podejmowania uchwał. W zastępstwie nieobecnego Prezesa PKWK wziął w nim udział upoważniony przez niego Jakub 
Kasprzak - pracownik Wydziału Spraw Hodowlanych i Wyścigowych Klubu. 
 
4. Regulamin pracy Rady PKWK – proponowane zmiany w dokumencie. Plan pracy Rady do czerwca 2025 r., w tym ustalenie harmonogramu i 

proponowanych tematów.  
 
Przewodnicząca odczytywała kolejno propozycje zmian do obecnie obowiązującego Regulamin Pracy Rady i przyjętego przez Radę w poprzedniej kadencji 
Załącznika do tego Regulaminu (dot. wnioskowania o powołanie i odwołanie sędziów wyścigowych) oraz zgłoszone do niego uwagi Ministra Rolnictwa. Na 
bieżąco dyskutowano zgłoszone propozycje zmian i uzupełnień i formułowano ich ostateczne zapisy. Po wprowadzeniu wszystkich ustalonych zmian, podczas 
krótkiej przerwy Przewodnicząca przygotowała tekst jednolity obu dokumentów a następnie odczytała je na głos wszystkim obecnym. 
W wyniku tych prac podjęto następującą uchwałę: 

UCHWAŁA NR 16 
z 11 grudnia 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych akceptuje w całości ostateczny projekt zmienionego Regulaminu Pracy Rady PKWK wraz Załącznikiem "Procedura 
podejmowania uchwały rekomendującej powołanie sędziów wyścigowych", przedstawiony jej członkom przez Przewodniczącą Rady w trakcie bieżącego 
posiedzenia. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 6 (sześć) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
Treść zmienionego Regulaminu Pracy Rady wraz z Załącznikiem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ustalono, że ww. dokumenty zostaną oficjalnie przekazane Prezesowi PKWK w celu dalszego procedowania (przekazania do MRiRW do uzgodnienia). 
 
8. Sprawy różne. 
 

 Przewodnicząca zapytała członka Zarządu TS  A. Kapelko, czy wyścigi w Poznaniu, o których wspomniał na poprzednim posiedzeniu, miałyby być 
organizowane kosztem liczby dni i nagród wyścigowych w Warszawie, ponieważ takie pytania otrzymała od środowiska związanego z torem 
służewieckim. J. Zalewski zauważył, że sprawa ta dotyczy roku 2026 roku, ponieważ w 2025 byłoby to nierealne. 

 M. Słowik poruszyła kwestię obywatelskiego projektu tzw. ustawy łańcuchowej, dot. ochrony zwierząt, który z uwagi na niektóre bardzo rygorystyczne 
zapisy stanowi poważne zagrożenie dla organizacji wszelkich sportów konnych, w tym wyścigów konnych i samej hodowli koni. Stwierdziła, że Rada 
PKWK, podobnie jak PZHK, powinna się do niej odnieść, przesyłając do MRiRW przynajmniej swoją opinię, przedstawiającą realia sportów konnych i 
hodowli koni oraz pozytywne zmiany, które od wielu lat wprowadzane są w przepisach dot. dobrostanu koni. Zaproponowała, aby w przygotowaniu 
bardzo wyważonego stanowiska pomogli pracownicy Ksiąg Stadnych i Wydziału Spraw Hodowlanych i Wyścigowych PKWK. Do pomocy w 
przygotowaniu pisma zgłosiła się także M Donimirska-Wodzicka, która podkreśliła, że trzeba je przygotować w sposób bardzo ostrożny, gdyż będzie ono 
miało o wiele większą wagę, niż propozycja dot. podwyższenia opłat za zgłoszenia koni zagranicznych do sezonu, która wywołała w środowisku tak duże 
poruszenie. Ustalono, że przed wysłaniem gotowy projekt takiego pisma zostanie przedstawiony Radzie do przegłosowania na następnym posiedzeniu. 

 Termin następnego posiedzenia wstępnie ustalono na 15.01.2025 r. 

 J. Engel poprosił, aby po zakończeniu spraw proceduralnych dot. Rady PKWK jej członkowie rozpoczęli działania mające na celu zmobilizowanie 
Prezesa PKWK do rozmów dot. zwiększenia puli nagród na przyszły sezon i do zabezpieczenia wyścigów, zagrożonych pewnymi działaniami. Podał 
przykład zamknięcia trybuny II dla publiczności, które jego zdaniem wypchnęło większość ludzi z wyścigów. Wygląda to na świadome działanie w celu 
wyrzucenia ludzi ze Służewca. Kolejnym taki działaniem jest zmniejszanie liczby dni wyścigowych na Służewcu. Wg niego doprowadzi to do upadku toru 
służewieckiego (na teren TWKS od wielu lat są zakusy developerów), dlatego Rada PKWK powinna stać na stanowisku, że liczba dni wyścigowych 
powinna być jedynie zwiększana, a dni wyścigowe w Poznaniu powinny być organizowane tylko jako dodatkowe, a nie w zamian za dni na Służewcu. 

 J. Zalewski: Rada powinna wystąpić do Prezesa PKWK z zapytaniem, czy może dostać do poufnego wglądu obowiązującą umowę dzierżawy z TS, 
której zapisy są ściśle związane z ustaloną pulą nagród i minimalną liczbą dni wyścigowych oraz o przedstawienie pomysłu na to, co dalej w związku z jej 
zapisami i ewentualnymi negocjacjami nad jej zmianą. 

 
Na tym protokół zakończono. Protokół sporządzono na podstawie nagrania z przebiegu posiedzenia. 

 

 

 

 

 

Lista obecnych na I części posiedzenia - 04.12.2024: 
1. Chrząstek-Szyc Aneta  
2. Donimirska-Wodzicka Magdalena  
3. Engel Władysław Jerzy  
4. Głowacki Szymon  
5. Grzybowski Kamil 
6. Kapelko Artur 
7. Słowik Monika  
8. Zalewski Jarosław  
9. Ziemiański Krzysztof  
 
 

Lista obecnych na II części posiedzenia - 11.12.2024: 
1. Donimirska-Wodzicka Magdalena  
2. Engel Władysław Jerzy  
3. Głowacki Szymon  
4. Grzybowski Kamil 
5. Kapelko Artur 
6. Słowik Monika  
7. Zalewski Jarosław 


